

PROTOKOLL

REGIONUTVALG	Vest
Møtested:	Quality Hotel Edvard Grieg, Sandsli, Bergen
Dato/tid:	17. mars 2022 kl. 10.00
	Protokoll: 01/22
TIL STEDE:	
Arbeidsutvalget	Karen E R Sæbø, Reidar Kallestad, Bjarte Myren, Steinar Evebø
Regionutvalget	Lars Ove Rimmereid, Åsmund Torvund (vara for Eivind Nesse), Morten Dale (vara for Nils Magne Jakobsen), Anne Karin Røssbø, Torstein Alvestad, Harry Bakken, Morten Brekne Anda, Jonas Vestersjø, Gro J. Lofthus, Sjur Åkra, Anders Svantevold, Egil Otto Haakull, Ragnvald Stople, Inga Steinsland, Berit Dale, Kjellrun J. Eik, Stein Olav Hauge, Håkon Olai Lie, Jan Roy Eide, Bergfinn Kvalnes (vara for Eirik Inge Bakka), Andreas Hus, Sjur Rondestveit, Leif Lirhus, Oddbjørn Bratthole (vara for David Inge Tveito), Bent Risøy, Benedicte Lerøy, Christensen, Atle Mariussen (vara for Asgeir Nøttveit), Gerd Karin Njåstad, Kari Marie Njåstad, Kato Hilleren (vara for Hans Arne Breivik), Torgeir Lavik, Harald Skjerdal, Ole Bjarne Hovland, Jon O Nummedal, Kristian Sætre (vara for Herdis Brekke), Hege Våtevik, Kjetil Ruud, Jostein Flatland, Bjarte Nordanger, Jan Ivar Kjelby, Erlend Brede Fossen, Bjarte Inge Sørestrand, Jan Helge Hjelmeland, Ørjan Russenes, Tormod Selvik, Ola Kongsvik, Vidar Heggheim, Solveig Berg, Sindre Aasen, Anita Sæther, Olav Myrhol, Andreas Vårdal Myklebust, Ove Bruheim, Sonja Skaare Esperø, Nikolai Åshamar, John A. Bjørdal, Ragnar Aarflot jr., Bjørnar Kleiven, Roger Brudevoll, Øystein Bakke Kongsvik, Jan-Egil Nybø, Olav Reenskaug Fjørtoft, Knut Ivar Bøe, Bastian Weiberg-Aurdal, Per Ivar Skodjereite, Marius Dale Klever, Per Helge Lindset
Valgkomité	Arild Hebnes
Andre	Jan Erik Fløtre, Kristin T. Hoff (Norsk Landbrukssamvirke), Harald Olav Fosso, Synnøve Kjellstad
Forfall	Lidvin Hage, Bjarne Aga, Oddbjørn Øverland, Kjetil Gjøl, Eivind Nesse, Nils Magne Jakobsen, Steffen Skogland jr., Åshild Våge, Hanne Lundal, Olav Magnus Hammer, Eirik Inge Bakka, David Inge Tveito, Asgeir Nøttveit, Hans Arne Breivik, Herdis Brekke, Kjell Ove Høydal, Daniel Hoel, Bjørn Petter Rygg,
Administrasjonen	Ingvill Jørgensen, Per A. Landa Arne Undheim
Referent	Ingvill Jørgensen

Sak nr	
1	<p>Konstituering</p> <p>RU-leiar hadde forfall, men nestleiar Karen E. R. Sæbø ynskte velkomen til møtet. Tok så føre seg emnet om korleis Nortura er organisert på eiar-sida, og korleis ein jobbar på dette området, trinn for trinn.</p> <p>Opprop, godkjenning av innkalling og sakliste</p> <p>Det var ved møtestart 72 i møtet med stemmerett – av 79 totalt.</p>

	<p>2 til å skrive under protokollen saman med RU-nestleiar: Hege Våtevik og Torstein Alvestad</p> <p>Vedtak: Innkalling og sakliste godkjent.</p>
2	<p>Kort open post</p> <ul style="list-style-type: none"> • Kje-kjøt – treng meir sal av dette i større periioder av året, ikkje berre i 3 veker som er vanskelege å treffe. Også når ein ser på omdømet vårt. Kan Nortura saman med produsentane finne ei løysing her for å utvide marknaden for denne delikatessa? • Treng bilar med logo og utsmykning frå næringa på både transportselskapa sine og egne bilar – mellomtransport og dyrebilar! • Ta bort rekneskap og årsmelding eller gjer det berre svært kort i kretsmøta. Mykje betre møter uten dette. <p>Vedtak: Sakene vert svard ut under open post seinare i møtet.</p>
3	<p>Oppsummering av kretsmøta 2022. Ingvill Jørgensen oppsummerte møta, svært lavt antal oppmøtte, berre vel 16% av medlemsmassa møtte i RU-Vest.</p> <p>Vedtak: Saken tatt til orientering.</p>
4	<p>Årsmelding og rekneskap 2022 – Drift og marknad. Jan Erik Fløtre la fram saka.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Treng å ha med rekneskap og årsmelding i kretsmøta – det kjem ofte opp saker som også vi tillitsvalde kan kommunisere ut, men der også vi treng forklaring og kunnskap. • Info om at konsernsjef har resultatbasert løn og korleis dette er, er info som vi som tillitsvalde burde hatt. Men godt å få vite korleis dette er. • Info rundt samling for nye brukarar i del av Hordaland – ein kveld på Travparken med Jan Erik Fløtre og administrasjon Frå førde, som ansvarleg AU-medlem har fått i stand. Viktig å prøve dette ut og kanskje arrangere dette over alt. • FKRA – kva med sal av Gilde-produkter også i dette selskapet? <p>Vedtak: Saka teken til orientering</p>
5	<p>Samvirke i framtid Fagsjef Samvirke i Norsk Landbrukssamvirke, Kristin T. Hoff innleia og tok føre seg samvirke som forretningsform. Og at det også vil vere ein framtidsretta måte å organisere selskap på.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Kva gjer vi feil når vi misser makt mot kjedene, når vi burde hatt dette? <p>Vedtak: Saka teken til orientering</p>
6	<p>Sentral valkomite</p> <p>Leiar i sentral valkomite, Bjarte Myren la fram innstillinga. Valet skal gjerast på årsmøtet i Nortura.</p>

	<ul style="list-style-type: none"> • Spørsmål om alle styremedlemene har stilt seg disponible til valet? <p>Vedtak: Saka teken til orientering</p>
7	<p>Tilførsel/Medlem Per A. Landa orienterte om ansette og tilførselar, og utfordringa som har kome også internt med bortfall av Min Side.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Svært glad for at Asgeir Skurtveit er tilsett i Hordaland no. • Synest at det er vanskeleg å få endre storfe – må ringe inn nummer. Utfordrande å skifte ut/legge til dyr der og då. <p>Vedtak: Saka teken til orientering</p>
8	<p>Val. Leiar i Regional valkomite, Arild Hebnes la fram innstillinga. Innstillinga er einstemmig frå valkomiteen, men det er krevjande å finne kandidatar, både på dyreslag, geografi og for betre fordeling mellom kjønn. Manglar innspel!! Det var 72 med stemmerett ved valet</p> <p>RU-leiar for 1 år – Lidvin Hage – gjenval – 66 stemmer – 3 blanke RU-nestleiar for 1 år – Sjur Åkra – ny – 69 stemmer – 1 blank</p> <p>AU-medlemar for 2 år: Fri- Steinar Evebø – gjenval Gris – Harald Olav Fosso – ny Egge – Andreas Hus Alle valde med akklamasjon</p> <p>Vara til AU-medlemar for 1 år: Storfe – Per Ivar Skodjereite - gjenval Egg – Bjørn Petter Rygg- gjenval Fri – Håkon Olai Lie - gjenval Gris – Anne Karin Røssbø - ny Småfe – Inga Steinsland – ny Alle valde med akklamasjon</p> <p>Årsmøteutsendingar for 2 år: Hege Våtevik – ny Anne Karin Røssbø – gjenval Håkon Olai Lie – ny</p> <p>Årsmøteutsending for 1 år (inn i funksjonstida for Sara Larsson): Inga Steinsland – ny Alle årsmøteutsendingane valde med akklamasjon</p> <p>Vara for årsmøteutsendingar i nummerert rekkjefølge for 1 år:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Olav Reenskaug Fjørtoft – ny 2. Ole Bjarne Hovland – ny 3. Berit Dale – ny 4. Sindre Aasen – gjenval

	<p>5. Gerd Karin Njåstad – ny 6. Ragnvald Stople – gjenval 7. Bastian Weiberg-Aurdal – gjenval</p> <p>Alle vara for årsmøteutsendingar valde med akklamasjon</p> <p>Regional Valkomite: Medlem for 3 år: Lars Ove Rimmereid – ny</p> <p>Leiar for Regional valkomite for 1 år – Gerd Karin Njåstad – ny Nestleiar for Regional valkomite for 1 år – Kjetil Gjøl – gjenval</p> <p>Vara for regional valkomite i nummerert rekkjefølge for 1 år:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Ann-Jorunn Farestveit – gjenval 2. Anna Håland Berget – ny 3. Ragnvald Stople – gjenval <p>Alle i Regional valkomite valde med akklamasjon.</p>
9	<p>Open post/Eventuelt Jan Erik Fløtre svarde ut dette: Kje – betre avsetning vert arbeidd med, og ynskjer eit samarbeid også mot bonde for å få dette til. Logo på biler – tar dette vidare. Treng også Gilde og Prior på bilar.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Vil ha både kretsleiar og kontaktperson på medlem/slakteri for produsentar på ny Min Side. • Valkomite: oppfordring til å kome med innspel på kanidatar, også seg sjølv til verv. • Medlemsbutikk med kjøt frå Botswana og Rema – slikt kjøt frå utlandet må merkast godt. Treng også fokus på kanaliseringpolitikken i Jordbruksoppgjæret, grasområder og kornområder. Kva med kostnadane til kretsmøterunda, med så labert oppmøte som i år? • Vi treng læringar inn på logistikk/transport – viktig å ta inn dei med rett utdanning, og utlyse jobbane eksternt, ikkje berre internt. • Kva gjer vi framover med kretsmøta? Her må AU løfte opp dette mot kretsutvala. Og kanskje lytte meir når styremedlemene kjem på møta. Kanskje ha eit ekstra Teams-møte samstundes med kretsmøtet? • Er det spelt inn til Jordbruksoppgjæret at ein treng ekstra verkty i næringa framover? • Takk til Steinar Evebø som var ute på kretsmøte, godt at AU-medlemar er ute, ikkje berre leiar/nestleiar. • Sak om lasteforhald vedr. storfe, korleis ha plukkslakting her? Livdyr – her trengs å verte betre når det gjeld eigenerklæringar opp mot nummer på dyr etc. • Treng at nye brukarar vert følgde opp og at ein får god rådgiving. • Kvifor profilerer ikkje Gilde/Prior seg mot barn og unge og idrett slik som Tine gjer? Er likevel stolt Nortura-bonde. • Kjem det avlesing av elektroniske øyremarker over heile linja?

	<ul style="list-style-type: none"> • Treng nybrukar-oppfølging og informasjon med ein gong – ikkje eitt år i etterkant! • Vil skryte av Medlemssenteret, men vi må verte betre på kommunikasjon begge veger når det er endringar – Medlemssenter/bonde. • Treng å få tilbake avrekningar med antal dyr og summar – ved ny Min Side. • Straum – har Nortura fastpris eller? • Viktig at ein endrar til nybrukar også når det gjeld avtaler som er på garden. • Skjema for kvigeavtale – kvifor går ikkje dette automatisk? • Ny tillitsvald og ny brukar – har ikkje hatt besøk, og har kjøpt kjeledressar sjølv! • Bekymring i bonde næringa – vert det vurdert i verdikjeda opp mot antal bønder og om det vert mykje fråfall framover? <p>Vedtak: Sakene vert tatt vidare av Arbeidsutvalet.</p>
10	<p>Avtakking og oppsummering av møtet.</p> <p>Nestleiar i 2 år, Karen E. R. Sæbø vart takka av med skål og blomar av nestleiar i styret, Jan Erik Fløtre.</p> <p>Greit møte med godt oppmøte.</p>

Karen E. R. Sæbø (s)

Hege Våtevik (s)

Torstein Alvestad (s)